

**INFORMATION • INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG • INFORMATION MEMO • NOTE D'INFORMATION
ΠΑΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ • NOTA D'INFORMAZIONE • TER DOCUMENTATIE**

Brussels, October 1984

13th FINANCIAL REPORT

**AID GRANTS AND PAYMENTS FOR IMPROVING AGRICULTURAL
STRUCTURES IN 1983.**

The Commission has just sent its 13th Financial Report on the operation of the Guidance section of the EAGGF to the Council and Parliament (1).

Although the appropriations allocated to the Guidance Section of the Fund are still relatively modest compared with the Guarantee Section, the aid granted for 1983 on the basis of commitments came to 943 mio ECU, an increase of 25% in relation to 1982. Actual payments amounted to 749 mio ECU, an increase of 14% over 1982. Italy was the main beneficiary in terms of commitments, though coming behind France and the United Kingdom in terms of actual payments.

Type of expenditure

Just over half the expenditure (481 mio ECU) was in the form of refunds to Member States for part of the expenditure incurred in implementing the various Community indirect measures. These were divided into 215 mio ECU for aid to the less favoured regions, 156 mio ECU for payments to farmers on the basis of the three socio-structural directives of 1972 and 109 mio ECU for structural measures connected with the common market organizations.

As regards the direct measures, involving Commission grants for specific projects, payments came to 268 mio ECU, while new commitments amounted to 463 mio ECU. These grants are of particular interest to the less favoured regions of the Community.

The most important common measure remains the aid granted by the Commission under Regulation 355/77 to specific projects for improving the marketing and processing of agricultural products. Grants approved in 1983 came to 249 mio ECU representing a total investment of 950 mio ECU. Of this 249 mio ECU, 181 mio ECU were granted on a horizontal basis, 56 mio ECU were for certain southern regions and 12 mio ECU for western Ireland. The main beneficiary sectors were fruit and vegetables (59 mio ECU), cereals (43 mio ECU), wine (35 mio ECU), dairy products (33 mio ECU) and meat (32 mio ECU) (2). Total grants since the scheme was introduced in 1978 up to end of 1983 amount to nearly 1,1 billion ECU corresponding to a total investment of 4.3 billion ECU. Actual payments up to the end of 1983 come to 400 mio ECU of which 145 mio ECU were made in 1983.

(1) COM (84) 486

(2) As from 1984 no new commitments will be made in the dairy sector. The Commission has also proposed to end grants for the wine sector.

The two other most important common measures were Directive 72/159 on the modernisation of farms, which accounted for 150 mio ECU in reimbursements to Member States in 1983 as compared to 87 mio ECU in 1982, and Directive 75/268 on mountain and hill-farming in less-favoured areas, with reimbursements amounting to 136 mio ECU as against 145 mio ECU in 1982 and 107 mio ECU in 1981 (1).

In addition to these horizontal measures, there was also significant expenditure on irrigation, infrastructure and reafforestation projects in the Mediterranean regions (grants : 146 mio ECU, payments : 41 mio ECU), on restructuration and conversion in the wine sector (49 mio ECU for reimbursements to Member States) and on the reimbursement of premiums for the non-marketing of milk products and the conversion of dairy herds (61 mio ECU) (2).

Where the money went

France was the main beneficiary in terms of total payments made with 191 mio ECU (25%), followed by the United Kingdom with 152 mio ECU (20%), while Italy received the same share as the Federal Republic (15%). Ireland received 87 mio ECU (12%) and Greece 22 mio ECU (3%).

The relatively low share of Italy and Greece reflects the fact that these two countries benefit mainly from direct measures such as Regulation 355/77, for which payments may be spread out over a number of years. Thus, Italy received 85 mio ECU (32%) of total payments for this category of aid in 1983 as opposed to 75 mio ECU (28%) for France and 39 mio ECU (15%) for the Federal Republic, but it received 46% of the new grants announced (208 mio ECU out of a total of 463 mio ECU) as opposed to 71 mio ECU for France (16%). Similarly, Greece received 1.5 mio ECU (0,6%) in payments for direct measures but 64 mio ECU (14%) of the new grants.

Of the 481 mio ECU refunded for indirect measures, the United Kingdom received 132 mio ECU (27%), followed by France with 115 mio ECU (24%), Ireland with 76 mio ECU (16%) and Germany with 70 mio ECU (15%). Italy and Greece received 25 mio ECU (5%) and 21 mio ECU (4%) respectively.

The United Kingdom was the main beneficiary under both Directive 72/159 on the modernization of farms (49%) (1) and Directive 75/268 on mountain and hill farming and farming in less-favoured areas (27%). The Federal Republic, France and the Netherlands also did well under the modernization of farms scheme which has proved ineffectual in Italy and Greece. France and Ireland were also significant beneficiaries under the less-favoured areas directive, followed some way behind by Italy and Greece.

-
- (1) No payments were made to the United Kingdom in 1982 under Directive 72/159 so the 1983 figure includes two years' reimbursements to the British Government. This has the effect of magnifying the increase in payments under the Directive 72/159 in 1983 as well as the UK's share of these payments.
 - (2) The cost of this measure is divided between the Guidance and Guarantee Sections of the Fund.

Note

The agricultural structures policy is currently under review in the Council. The Commission has made proposals for the renewal of the horizontal directives, including 72/159 and 75/268, the validity of which has been extended by the Council till 31 October 1984. In addition to increasing the volume of financial resources, the Commission has proposed that the rules should be modified so as to help larger numbers of small farmers, particularly in the less-favoured areas, while avoiding measures liable to increase output of products in surplus (1). The Council has already agreed on the renewal of Regulation 355/77 as from 1985 with greater emphasis on new products and new technologies (2).

Guidance section expenditure has up to now been subject to a global ceiling, which was fixed by the Council at 3.755 mio ECU for the period 1980-1984. The Council has not yet taken a position on the future financial framework for Guidance expenditure, which the Commission would like to see double over the next five years.

-
- (1) P-89 of September 1983
 - (2) P-49 of July 1984

4
GUIDANCE SECTION EXPENDITURE IN 1983 (mio ECU)

Direct measures

	Payments		Commitments	
	Total	Reg.355/77	Total	Regl.355/77
Belgium	10.5	4.6	5.7	5.6
Denmark	7.1	5.0	7.0	4.8
Germany	39.2	23.7	43.8	27.4
Greece	1.5	1.4	64.5	58.3
France	75.4	38.2	71.3	36.2
Ireland	11.6	9.6	25.7	20.2
Italy	85.0	38.7	207.5	69.0
Luxembourg	0.1	0.1	1.0	1.0
Netherlands	16.9	10.5	11.0	9.1
United Kingdom	20.3	12.9	25.2	17.5
EC (10)	267.6	68.7	462.8	248.9

Indirect measures

	Total payments	of which	
		Directive 72/159	Directive 75/268
Belgium	10.3	3.2	3.0
Denmark	14.2	6.7	-
Germany	69.3	23.0	12.4
Greece	20.6	-	13.3
France	115.3	19.4	30.6
Ireland	75.6	9.7	27.7
Italy	24.9	3.2	12.7
Luxembourg	0.4	0.3	-
Netherlands	18.3	12.1	-
United Kingdom	132.1	72.3	36.1
EC (10)	481.0	149.8	135.8

Total expenditure

	Payments	Commitments (1)
Belgium	20.8	16.0
Denmark	21.3	21.1
Germany	108.5	113.0
Greece	22.1	85.1
France	190.7	186.7
Ireland	87.2	101.4
Italy	109.8	232.4
Luxembourg	0.5	1.5
Netherlands	35.2	29.3
United Kingdom	152.4	157.3
EC (10)	748.6	943.7

(1) For indirect measures (reimbursement of national aids), commitment and payment appropriations are identical. Member States are reimbursed each year for expenditure the previous year.



INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE

Bruxelles, octobre 1984

TREIZIEME RAPPORT FINANCIER

**OCTROI DU CONCOURS ET PAIEMENTS POUR L'AMELIORATION
 DES STRUCTURES AGRICOLES EN 1983**

La Commission vient d'adresser au Conseil et au Parlement son 13^{ème} rapport financier sur la gestion de la section Orientation du FEOPA (1).

Bien que les crédits alloués à la section Orientation du Fonds soient encore relativement modestes par rapport à la section Garantie, le concours octroyé pour 1983 sur la base d'engagements s'est élevé à 943 millions d'Ecus, soit une augmentation de 25% par rapport à 1982. Les paiements effectifs ont atteint 749 millions d'Ecus, soit une augmentation de 14% par rapport à 1982. L'Italie a été le principal bénéficiaire sur le plan des engagements, mais elle arrive derrière la France et le Royaume-Uni sur le plan des paiements effectifs.

Types de dépenses

Un peu plus de la moitié des dépenses (481 millions d'Ecus) a pris la forme du remboursement (partiel) des Etats membres au titre des dépenses engagées pour la mise en oeuvre des différentes actions indirectes de la Communauté. Ces restitutions se sont réparties comme suit : 215 millions d'Ecus pour l'aide aux agriculteurs dans les régions défavorisées, 156 millions d'Ecus pour les paiements sur la base des trois directives socio-structurelles de 1972 et 109 millions d'Ecus pour les actions structurelles en liaison avec les organisations communes de marché.

En ce qui concerne les actions directes, donnant lieu à des aides de la Commission pour des projets spécifiques, les paiements se sont élevés à 268 millions d'Ecus, tandis que les nouveaux engagements ont atteint 463 millions d'Ecus. Ces aides présentent un intérêt particulier pour les régions défavorisées de la Communauté.

L'action commune la plus importante reste le concours octroyé par la Commission en vertu du règlement n° 355/77, à des projets spécifiques visant à améliorer la commercialisation et la transformation des produits agricoles. En 1983, 249 millions d'Ecus représentant un investissement total de 950 millions d'Ecus ont été approuvés à ce titre. Sur ces 249 millions d'Ecus, 181 ont été octroyés sur une base horizontale, 56 en faveur de certaines régions méridionales et 12 en faveur de l'Ouest de l'Irlande. Les principaux secteurs bénéficiaires ont été les fruits et légumes (59 millions d'Ecus), les céréales (43 millions d'Ecus), le vin (35 millions d'Ecus), les produits laitiers (33 millions d'Ecus) et la viande (32 millions d'Ecus) (2). Depuis l'introduction du régime en 1978 jusqu'à la fin de 1983, le concours octroyé s'est élevé au total à près de 1,1 milliard d'Ecus, correspondant à un investissement total de 4,3 milliards d'Ecus. A la fin de 1983, les paiements effectifs s'établissaient à 400 millions d'Ecus, dont 145 millions pour 1983.

(1) COM (84) 486

(2) A partir de 1984, il n'y aura plus de nouveaux engagements dans le secteur laitier. La Commission a également proposé de mettre un terme au concours dans le secteur viti-vinicole.

Les deux autres actions communes les plus importantes ont été la directive 72/159 sur la modernisation des exploitations, qui a représenté 150 millions d'Ecus de remboursements aux Etats membres en 1983 contre 87 millions en 1982, et la directive 75/268 sur l'agriculture de montagne et de certaines zones défavorisées, qui a représenté des remboursements d'un montant de 136 millions d'Ecus contre 145 millions en 1982 et 107 millions en 1981 (1).

A côté de ces actions horizontales, des dépenses considérables ont été consacrées à des projets d'irrigation, d'infrastructure et de reboisement dans les régions méditerranéennes (engagements : 146 millions d'Ecus, paiements : 41 millions d'Ecus), à la restructuration et à la reconversion dans la viticulture (49 millions d'Ecus de remboursements aux Etats membres) et au remboursement de primes à la non-commercialisation des produits laitiers et à la reconversion du cheptel laitier (61 millions d'Ecus) (2).

Les bénéficiaires

La France a été le principal bénéficiaire en ce qui concerne le total des paiements effectués avec 191 millions d'Ecus (25%), suivie par le Royaume-Uni avec 152 millions d'Ecus (20%), tandis que l'Italie a obtenu une part égale à celle de la République Fédérale d'Allemagne (15%). L'Irlande a reçu 87 millions d'Ecus (12%) et la Grèce 22 millions d'Ecus (3%).

La part relativement faible de l'Italie et de la Grèce s'explique par le fait que ces deux pays bénéficient essentiellement d'actions directes telles que le règlement n° 355/77, dont les paiements peuvent être étalés sur un certain nombre d'années. Ainsi, l'Italie a reçu en 1983 un total de 85 millions d'Ecus (32%) au titre des paiements pour cette catégorie d'aide, contre 75 millions d'Ecus (28%) pour la France et 39 millions d'Ecus (15%) pour la République Fédérale d'Allemagne, mais elle a obtenu 46% des nouveaux concours annoncés (208 millions d'Ecus sur un total de 463 millions) contre 71 millions d'Ecus pour la France (16%). De même, la Grèce a reçu 1,5 millions d'Ecus (0,6%) au titre des paiements pour des actions directes, mais elle a obtenu 64 millions d'Ecus (14%) au titre des nouveaux concours octroyés.

Sur les 481 millions d'Ecus restitués au titre d'actions indirectes, le Royaume-Uni a reçu 132 millions (27%), la France 115 millions (24%), l'Irlande 76 millions (16%) et la République Fédérale d'Allemagne 70 millions (15%). L'Italie et la Grèce ont reçu respectivement 25 millions (5%) et 21 millions (4%).

Le Royaume-Uni a été le principal bénéficiaire aussi bien au titre de la directive 72/159 sur la modernisation des exploitations (49%) (1) qu'au titre de la directive 75/268 sur l'agriculture de montagne et de certaines zones défavorisées (27%). La République Fédérale d'Allemagne, la France et les Pays-Bas ont également bénéficié du régime de modernisation des exploitations, qui est resté sans effets en Italie et en Grèce. La France et l'Irlande ont aussi été des bénéficiaires importants de la directive sur les régions défavorisées, de même que, dans une moindre mesure, l'Italie et la Grèce.

-
- (1) Le Royaume-Uni n'a reçu aucun paiement en 1982 au titre de la directive 72/159, de sorte que le chiffre de 1983 comprend deux années de remboursements au gouvernement britannique. Ceci a pour effet d'amplifier l'augmentation des paiements au titre de la directive 72/159 en 1983, ainsi que la part du Royaume-Uni dans ces paiements.
 - (2) Le coût de cette action est réparti entre les sections Orientation et Garantie du Fonds.

Note

La politique des structures agricoles est actuellement réexaminée par le Conseil. La Commission a formulé des propositions pour la reconduction des directives horizontales, y compris les directives 72/159 et 75/268, dont le Conseil a prorogé la validité jusqu'au 31 octobre 1984. La Commission a non seulement proposé d'accroître la dotation financière, mais aussi de modifier les règles de façon à aider un plus grand nombre de petits exploitants, en particulier dans les régions défavorisées, tout en évitant des mesures susceptibles de se traduire par une augmentation des excédents de production (1). Le Conseil a déjà marqué son accord sur la reconduction du règlement n° 355/77 à partir de 1985, étant entendu que l'accent portera davantage sur de nouveaux produits et de nouvelles technologies (2).

Les dépenses de la section Orientation ont jusqu'à présent été soumises à un plafond global, fixé par le Conseil à 3.755 millions d'Ecus pour la période 1980-84. Le Conseil n'a pas encore pris position sur le futur cadre financier des dépenses d'orientation, dont la Commission souhaite le doublement au cours des cinq prochaines années.

(1) P-89 de septembre 1983

(2) P-49 de juillet 1984

4
GUIDANCE SECTION EXPENDITURE IN 1983 (mio ECU)

Direct measures

	Payments		Commitments	
	Total	Reg.355/77	Total	Regl.355/77
Belgium	10.5	4.6	5.7	5.6
Denmark	7.1	5.0	7.0	4.8
Germany	39.2	23.7	43.8	27.4
Greece	1.5	1.4	64.5	58.3
France	75.4	38.2	71.3	36.2
Ireland	11.6	9.6	25.7	20.2
Italy	85.0	38.7	207.5	69.0
Luxembourg	0.1	0.1	1.0	1.0
Netherlands	16.9	10.5	11.0	9.1
United Kingdom	20.3	12.9	25.2	17.5
EC (10)	267.6	68.7	462.8	248.9

Indirect measures

	Total payments	of which	
		Directive 72/159	Directive 75/268
Belgium	10.3	3.2	3.0
Denmark	14.2	6.7	-
Germany	69.3	23.0	12.4
Greece	20.6	-	13.3
France	115.3	19.4	30.6
Ireland	75.6	9.7	27.7
Italy	24.9	3.2	12.7
Luxembourg	0.4	0.3	-
Netherlands	18.3	12.1	-
United Kingdom	132.1	72.3	36.1
EC (10)	481.0	149.8	135.8

Total expenditure

	Payments	Commitments (1)
Belgium	20.8	16.0
Denmark	21.3	21.1
Germany	108.5	113.0
Greece	22.1	85.1
France	190.7	186.7
Ireland	87.2	101.4
Italy	109.8	232.4
Luxembourg	0.5	1.5
Netherlands	35.2	29.3
United Kingdom	152.4	157.3
EC (10)	748.6	943.7

(1) For indirect measures (reimbursement of national aids), commitment and payment appropriations are identical. Member States are reimbursed each year for expenditure the previous year.